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La Guàrdia Civil, junta-
ment amb especialistes en
desactivació d’explosius
de l’armada espanyola, va
fer detonar ahir al Port de
la Selva una mina subma-
rina d’orinc, molt proba-
blement de la Segona
Guerra Mundial. L’explo-
sió va fer activar el detec-
tor de sismes, que va per-
cebre la detonació com si
fos un terratrèmol.

La descoberta la va fer
un submarinista, que de
seguida va avisar els ser-
veis d’emergència. Un
equip del grup especial
d’activitats subaquàti-
ques (GEAS) de la Guàr-
dia Civil, que té base a l’Es-
tartit, es va desplaçar a ca-
la Tamariua, on l’home va
dir que havia vist l’explo-
siu. Els submarinistes de
la Guàrdia Civil van fer les
comprovacions amb di-
verses immersions, i, efec-
tivament, la van localitzar
a uns 300 metres de la lí-
nia de la costa i a tan sols
tres milles nàutiques de la
bocana del port. Estava
submergida i assentada
sobre la sorra. L’estudi de
la Guàrdia Civil va deter-
minar que es tractava d’un
tipus d’explosiu que s’usa-
va habitualment durant la
Segona Guerra Mundial.
Tenia una grandària apro-

ximada de 3,20 metres de
contorn, amb un pes esti-
mat de 300 quilograms.
Així mateix, els especialis-
tes van comprovar que el
contenidor interior de
l’explosiu estava en bon
estat.

Zona de seguretat
Després de senyalitzar la
zona per evitar incidents,
els efectius de la Guàrdia
Civil es van posar en con-

tacte amb la unitat espe-
cial de desactivació d’ex-
plosius (UEDE) del centre
submarinista de l’armada
espanyola amb base a Car-
tagena, a Múrcia, perquè
s’encarreguessin de la des-
trucció controlada de la
mina. Un equip de la UE-
DE es va desplaçar ahir al
matí al Port de la Selva per
començar les tasques per
fer detonar l’artefacte.
Fins al lloc dels fets també

es van desplaçar efectius
d’altres equips d’emergèn-
cia per col·laborar en el
dispositiu. Efectius de
Protecció Civil van col·la-
borar a perimetrar la zona
de seguretat i avisar les
embarcacions i banyistes
que hi havia per la zona. I
és que la capitania maríti-
ma de Palamós va prohibir
la navegació en un cercle
de 0,6 milles nàutiques de
radi a la zona. Un cop van

estar tots al seu lloc, efec-
tius de la UEDE, amb l’aju-
da dels GEAS, van fer de-
tonar la mina pels volts de
dos quarts de sis de la tar-
da.

La forta tremolor que
va provocar l’explosiu va
ser percebuda per molts
ciutadans com si es trac-
tés d’un sisme. Les xarxes
socials van bullir de mis-
satges en què s’assegurava
que s’havia produït un ter-

ratrèmol a la zona. De fet,
els sismògraf de l’Instituto
Geográfico Nacional del
Ministeri de Foment va
donar l’avís de terratrè-
mol de magnitud 2,5. En
realitat, l’aparell havia de-
tectat la tremolor produ-
ïda per la detonació con-
trolada, i no pas un sisme.

La darrera detonació
controlada d’un artefacte
explosiu a les costes giro-

nines va tenir lloc el juny
de l’any passat. Llavors
també va ser una mina
d’orinc de la Segona Guer-
ra Mundial, que era a pocs
metres de la costa a Roses.
L’artefacte, d’origen ale-
many, tenia una càrrega
de 190 quilos d’explosiu i
mesurava 80 centímetres
de diàmetre. Com que la
mina era a només 300 me-
tres de la platja de l’Alma-
drava, abans de destruir-
la van elevar-la amb uns
globus i van desplaçar-la
mar endins.

La Guàrdia Civil recor-
da que són explosius ines-
tables i insta pescadors o
bussejadors que localitzin
un artefacte a comunicar-
ho immediatament per
poder-lo desactivar. ■

Òscar Pinilla
PORT DE LA SELVA

Fan explotar una mina
submarina al Port de la Selva
a L’espetec va fer disparar el sismògraf, que va detectar un terratrèmol de 2,5 graus a l’escala de
Richter a L’explosiu de la Segona Guerra Mundial el va trobar un submarinista a cala Tamariua

La seqüència de la detonació de la mina que estava sota aigua. A la imatge inferior, un submarinista de la Guàrdia Civil inspeccionant l’artefacte ■ GENÍS PINART (PROTECCIÓ CIVIL) / GUÀRDIA CIVIL

300
quilos pesava la mina, que

descansava al fons del mar i

assentada sobre la sorra.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

3,2
metres de diàmetre feia l’ar-

tefacte d’orinc, i el contenidor

de l’explosiu estava en perfec-

te estat.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Les xifres
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Militars de la unitat de subma-
rinistes de mesures contramines
de l’Armada Espanyola i el Grup
Especial d’Activitats Subaquàti-
ques (GEAS) de la Guàrdia Civil
van detonar ahir al matí després de
tres intents una mina d’uns 300
quilograms d’un model utilitzat
durant la Segona Guerra Mun-
dial.   L’artefacte va ser localitzat per
un ciutadà que feia immersió a la
zona i es trobava a uns 300 metres
de la costa, entre la cala Cativa i la
Tamariua. 

Els efectius desplaçats a la zona
van rastrejar l’indret on un veí va
assegurar haver vist la mina, sub-
mergida a la sorra. L’aparell tenia
un contorn d’uns 3,20 metres  i el
contenidor interior de l’explosiu es
trobava en bon estat. Es tracta
d’un model que podria datar de la
Segona Guerra Mundial i que re-
bia el nom de Orinque. L’actuació
es va programar ahir al matí i des-
prés de senyalitzar la zona i deli-
mitar-la, la Guàrdia Civil es va
posar en contacte amb Unitat es-
pecialitzada de l’Armada per tal de
fer-ne la destrucció controlada. 

HI va haver fins a tres detona-
cions. La primera es va dur a ter-
me cap a dos quarts de quatre però
la complexitat de l’actuació no va
permetre desactivar-la comple-
tament fins a dos quarts de sis de

la tarda.  A l’operatiu de seguretat
també hi va participar la Guàrdia
Municipal i Protecció Civil del
municipi. 

Els impactes ocasionats per les
detonacions van provocar ahir
alarma a les xarxes socials perquè
alguns veïns de la població van no-
tar tremolors. L’alcalde de la po-
blació, Josep Maria Cervera, ho va
desmentir i des del Twitter d’E-
mergència també van explicar
que el que s’havia de produir eren
detonacions i que no hi havia ha-

gut cap sisme. 
Aquesta no és la primera vega-

da que es localitza un dispositiu
d’aquest tipus a la població. De fet,
a les costes gironines s’hi han tro-
bat tot tipus d’artefactes també
de la Guerra Civil. Del tipus Orin-
que, en els darrers vint anys se
n’han destruït uns 25 en pobla-
cions com el Port de la Selva, Pa-

lafrugell, Roses o Sant Feliu de
Guíxols. L’estiu passat se’n va fer
detonar una d’aquest model a Ro-
ses. En aquell cas l’artefacte con-
tenia 200 quilograms d’explosiu i
tenia un diàmetre de 80 centíme-
tres. El 2013, a més, se’n va loca-
litzar una de les mateixes caracte-
rístiques i pes a la cala Pelosa,
també a Roses. 

EL PORT DE LA SELVA| E.BATLLE/G.TUBERT

Detonen una mina de 300 quilos de la
Segona Guerra Mundial al Port de la Selva
Els efectius van haver de fer tres intervencions per aconseguir destruir l’explosiu, localitzat a 300 metres de la costa

El moment de la intervenció dels diferents cossos de seguretat. 

GEMMA TUBERT

Forcen l’entrada d’una casa on
hi havia un menor sol i ferit

Els Bombers van haver de forçar
ahir al migdia la porta d’un habi-
tatge situat al carrer Santa Lloga-
ia de Figueres perquè hi havia un
menor a l’interior plorant. L’avís
l’hauria donat una dona que pas-
sava per la zona i que va veure el
nen, d’uns tres anys, per la fines-
tra amb sang a la cara. Fins al lloc

dels fets s’hi van desplaçar també
Mossos, Guàrdia Urbana i el SEM,
que va atendre l’infant.  Segons les
fonts consultades, el petit era l’ú-
nic que estava a la casa tot i que al
cap d’una estona hauria arribat el
pare, a qui els agents van identifi-
car tot i que no va transcendir si es
van prendre més mesures perquè
el nen estava sol. 

FIGUERES | M.S/G.T

Figueres acollirà el 29 d’octubre
una jornada divulgativa pensada
per a despertar les vocacions cien-
tífiques entre el jovent gironí i el
nord-català. La iniciativa porta
per títol «Science needs you» i
combinarà conferències especia-
litzades sobre ones gravitatòries, la
vessant humana del físic Albert
Einstein i la relació entre ciència i
art, entre d’altres. 

Coincidint amb la jornada, s’ex-
posarà un recull de les obres de
l’astrofotògraf basc i resident a Fi-
gueres, Juan Carlos Casado, el tre-
ball del qual ha estat reconegut per
la NASA. Com a colofó, hi haurà
una observació astronòmica des
d'Albanyà, zona catalogada per la
Unesco com a «cel fosc» per la seva

baixa contaminació lumínica. L’ob-
jectiu de la trobada és «apropar» la
ciència al dia a dia de la gent, se-
gons els organitzadors. 

La trobada espera reunir públics
de totes les edats de les comarques
gironines i de la Catalunya del
Nor però sobretot busca despertar
l’interès dels adolescents d’entre 14
i 17 anys per les carreres científi-
ques. «El nostre objectiu és fer
amable i propera la ciència i, d'al-
guna manera, trencar el desco-
neixement tan gran que hi ha so-
bre el món científic», explica la
promotora Àngels Yécora. La 7a
enquesta de percepció social de la
ciència i la tecnologia, a càrrec de
la Fundació Espanyola per a la
Ciència i la Tecnologia, va posar de
manifest que un terç dels espany-
ols creu que el Sol gira al voltant de
la Terra i que només el 15% s’in-
teressa per la ciència.A banda d’ai-
xò, Yécora també alerta de la «in-
volució» de la presència femenina
en els camps de la ciència i la tec-
nologia els darrers anys a Occident.

Per trencar amb aquestes ten-
dències, Yécora s’ha inspirat en les
jornades de divulgació de relati-
vitat que el col·lectiu «Planeta da
Vinci» organitza a Terrassa. La
darrera edició hi va participar
prop d'un miler de persones. Ex-
perts i divulgadors com Carlos F.
Sopuerta, Josep Triginer, Andrés
Aragoneses i Rafa Balaguer tindran
un paper protagonista en la tro-
bada que es farà a Figueres. Tam-
bé hi haurà un espai per a l’oci,
amb una projecció audiovisual
acompanyada per piano i la foto-
grafia de Casado. Com a colofó a
la jornada, es farà l’observació as-
tronòmica des del càmping Bas-
segoda d'Albanyà. «Science needs
you» té  el suport de l’Ajuntament
de Figueres, l’Institut d’Estudis
Catalans, la Diputació i Bassego-
da Park, La Cate de Figueres, els
ajuntaments de Terrassa i Albanyà,
la casa de la Generalitat a Perpinyà,
Astrogirona, escoles La Bressola, la
Universitat de Perpinyà i l'Institut
d'Estudis Empordanesos.

FIGUERES | ACN/DdG

Figueres acollirà una jornada
per despertar vocació científica
L’objectiu és apropar la

ciència a la gent i aconseguir
l’interès dels joves
gironins i nord-catalans



L’impacte de les explosicions
va provocar que alguns veïns
pensessin que hi havia hagut
algun tipus de tremolor

CONXI MOLONS/GUÀRDIA CIVIL

LA NEUTRALITZACIÓ de l’artefacte davant del Port de la Selva Els cossos especialitzats van dur a terme fins a tres detonacions per aconseguir fer
explotar i desactivar l’aparell, que pesava uns 300 quilograms. Un dels bussejadors de la unitat especialitzada, durant la inspecció de la zona abans d’iniciar
el dispostiu per neutralitzar l’artefacte, que dataria de la Segona Guerra Mundial, segons es va poder determinar. 
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Podeu enviar les vostres cartes a cartes@lavanguardia.cat. La Vanguardia
agraeix les aportacions dels lectors i tria per publicar aquells textos que no su-
perin els mil caràcters. Les cartes han d’anar firmades amb nom i cognoms i hi
ha de constar el DNI o el passaport, l’adreça i el telèfon. No es publicaran escrits

firmats amb pseudònim o inicials. La Vanguardia es reserva el dret de resumir-
ne o extractar-ne el contingut i de publicar els que consideri oportuns. No es
mantindrà correspondència ni s’atendran visites o trucades sobre originals no
publicats.

posició social, etcètera. És en
l’àmbit religiós on ha quedat el
reducte de l’autenticitat i denún
cia d’unmón injust i insolidari on
ningú no lluita per defensar la
justícia.
Tothom va a la seva, és a dir,

l’imperi de l’egoisme disfressat.
VÍCTORRIBERA I RIUS
Sant Boi de Llobregat

De perros y dueños
Quisiera manifestar mi apro

bación y coincidencia con la carta
de IgnacioMaristanyPintó (“Ate
a su perro”, 29/VIII/2016).
Causa ya cierta alergia el des

mesurado amor que algunos hu
manos sienten por las mascotas,
mientras desprecian a sus congé
neres en la primera ocasión que
se les presenta. Estoy cansada de
tener que ceder mi derecha en
aceras a amos con sus perros que
pasean por su izquierda, por po
ner sólo un ejemplo. En muchos
casos, el amono sepercata de que
por la derecha llega una persona
mayor, que ha de ceder el paso,
porque la cuerda que sujeta al pe
rrito tiene más longitud que la
acera por la que transita.
Y no hablemos del amoroso

amo que disimula cuando su
amado perro deja como regalo un
llamativo excremento que casi

hay que utilizar una pértiga para
sortearlo.
Me viene a la cabeza la famosa

frase –creo que de lord Byron–:
“Cuantos más hombres conozco,
más quiero ami perro”. Mi inter
pretación: “Cuantos más perros
conozco, más asco me dan algu
nos dueños”.

FINAMILLÁNHITA
Barcelona

Platges de Roses
Estem observant aquest dies

amb una certa decepció i llàstima
la transformació de les platges de
Roses, que formen part de la ba
dia de Roses (una de les 37 badies
més belles del món). Sempre s’ha
caracteritzat per ser un lloc de
tranquil∙litat on poder gaudir de
la natura, sobretot la seva sorra i
les seves aigües. Aquest ha estat
sempre un espai on famílies amb
nens, adults, joves i gent gran de
totes nacionalitats i països vénen
cada any. I ara l’Ajuntament està
transformantlo enun llocde risc
i dificultat per als banyistes.
Estanprohibint zones conside

rables de bany, obrint a les ribes
espais de “ports navegables”, que
les escoles de vela utilitzen per
fer les seves activitats quan
aquests espais sempre han estat
per als banyistes. Ara, no es mira

ni tan sols el risc que aporten
aquestes activitats, ja que contí
nuament surten i arriben motos
aquàtiques fins a la mateixa riba,
on hi ha famílies banyantse amb
els seus nens.
Ens agradaria que elConsistori

de Roses es replantegés la situa
ció a la qual s’està arribant i tre
ballésméspermantenir la bellesa
d’aquest lloc, en comptes de bus
car aprofitarse econòmicament
dels negocis que estant envaint
les nostres costes i que ens impe
deixen poder gaudirne.

ABRAHAMCONTRERAS
Granollers

Uniforme del cambrer
Fins fa poc, els cambrers

sempre anaven vestits amb uni
forme, camisa blanca i pantalons
negres. Als restaurants duien ja
queta i als banquets portaven es
mòquing.
Va començar la moda de l’uni

forme informal, samarretes amb
el nom del local, a això va seguir
canviar sabates per sabatilles
d’esport. Després, van començar
a vestir de carrer, fet que fa que
no distingeixis entre el client i el
personal. De vestir de carrer pas
sem a vestir a “l’estil personal” de
cadascun, i el resultat és que
quan serveixen la taula del costat
els estàs veient els eslips, això en
elmillor dels casos, perquè de ve
gades fins i tot veus la guardiola i
ja no et dic res si s’ajup…
No troben que estem perdent

el respecte al client?
LLUÍSMERAMARTÍNEZ
La Seu d’Urgell

Humanidad y religión
La entrevista a Carmelo Do

tolo, teólogo y filósofo de las reli
giones (“El cristianismo es la reli
gión de la laicidad”, La Contra,
27/VIII/2016), mehahechopen
sar. Por mi parte, diría que más
que de la laicidad, de los laicos,
dando la razón a Dotolo de que la
humanidad precisa de esta reli
gión porque proyecta al ser hu
mano. No por ello, Jesús siendo
hombre deja de ser Dios y esto
podría ser un error al considerar
que elDios hechohombre es sim
plemente humano.
La venida de Jesucristo es ne

cesaria para hacernos más cerca
nos a Dios, y es el mismo Jesu
cristo quien nos revela lo que
Dios Padre quiere.
El papa Francisco es verdad

que busca incardinar el cris
tianismo en la cotidianidad, po
niendo la mirada en el que tienes
al lado, en el prójimo o en el dis
tinto a ti, pero siempre desde el
punto de vista de las enseñanzas
de Jesús.

CRISTINACASALSMASSÓ
Suscriptora
Esplugues de Llobregat

m Malgrat que nom’agra
da dramatitzar, la meva
edat, la meva professió,
viure en contacte amb la
natura i altres petits conei
xements em donen certs
motius per utilitzar aquest
terme.
Fugint de la calor insu

portable i aprofitant les
vacances, he decidit buscar
llocs més frescos per poder
llegir sota l’ombra de qual
sevol arbre, sota algun
núvol i descobrir nous
paisatges.
Un sol roent i rabiós, un

cel massa net, m’han acom
panyat durant tot el camí,
rumb al nord. Finalment,
algun lloc he trobat, certa
ment, però de tornada a
casa, vorejant el setembre,
les temperatures són tant o
més altes que quan vaig
marxar, i també la meva
angoixa pel que he trobat
més enllà dels Pirineus:
cues de cotxes carregats,
amb avis i nens, tornant de
vacances fent taps a l’auto
pista buscant una ombra

impossible. Les notícies:
més de vint departaments
francesos en alerta roja per
altes temperatures, algunes
mai assolides. Un vent que
ho acaba d’assecar tot. In
cendis provocats sense cap
mena de càstig pel culpable.
Rieres buides, boscos ex
tensos amb arbres dema
nant pluja o malalts. Ocells
morts amb els becs oberts...
El canvi climàtic està

alterant la freqüència esta
cional de les pluges, la terra
s’està convertint en un roc
compacte que quan plou
–darrerament de forma
intensa– l’aigua rellisca i no
hi penetra.
He buscat consol entre la

gent gran del poble. Ells
tampoc no ho entenen, no
havien vist mai temperatu
res tan altes passada la
Mare de Déu d’agost.
Els homes estanmaltrac

tant la Terra, em diuen, i en
comencem a pagar les con
seqüències.

LOLAARPA
Peratallada

Sequera apocalíptica?

E L L E C T O R E X P O S A

Quants likes hauria tingut a Instagram una foto
deMikhaïl Baríxnikov escapantse de l’URSS,
si hagués existit llavors aquesta xarxa social?
Un milió? Una foto que hagués penjat ell ma
teixdesdelCanadàquanel 1974vadesertaren

plenagira...Ésunafantasiainútil ipotserinadequadaenel
context d’aquella dolorosa situació, quan el ballarí rus
iniciavaunexili irreversible i exposava familiars i amicsa
les represàlies del Kremlin. Però ens la permetem en
aquesta última columna d’estiu, ja entendran per què. Si
ens continua fascinant Baríxnikov és, entre altres raons,
perquè ens atreu el record de la guerra freda i delmisteri
que envoltava tot el que era soviètic. Tambéper l’heroica
fuga.Nuréiev,Baríxnikov...haurienestatmitessihagues
sinestatexposatsa lesxarxes socials?
Fa temps que busquem un nou Baríxnikov. Un relleu

d’aquella prodigiosa tècnica, de la seva màgia escènica,
peròsobretotde lasevaaura.Emreconecaddictaaaquell
mite, i gairebé em fa un salt el cor quan fa unsmesos vaig
descobrirelballaríDaniilSimkinaYouTube.Haviasentit
parlarquelanovaestrelladel’AmericanBalleteraperfiel
reemplaçament, l’Elegit.Queestàvemdesort.Encaraque
al principi en vaig desconfiar, era allà, menut, felí, amb
trets més asiàtics però amb la mateixa joie de vivre que
transmetia el jove Baríxnikov en els seus salts i girs en
l’aire.Aixòsí, sense la sevavis tràgica.
Arahe tingut la sortdepoder jutjarpermimateixa.
Simkin,de28anys,tambéesvaescapardel’URSS.Amb

dos anyets. La seva família va agafar el passaport quan va
caureelMurise’nvaanarambvisatsdeturistapernotor

nar mai més. M’ho ex
plica ell mateix mentre
sopemdesprés de la se
va actuació a la gala
IBStagedelLiceu.M’he
assegut a la taula dels
ballarins russos.No en
tendré res de res, però
observarlos ja és molt.
Daniil em convida a
seure al seu costat. Jo
m’estimo més deixar
una cadira buida entre
nosaltres.Inexplicable?

No.Se’ndiudesaccelerarelprocésdedesmitificació.
Es tracta d’un home intel∙ligent, tot charme i agilitat

mental. Un businessman que parla rus, alemany, alguna
paraulad’espanyol–unaexnòviacubana– iunanglèsper
fecte.M’interesso per la seva infantesa a Alemanya, edu
catpelsseuspropisparesenladansa, im’explicaquelase
vamare descendia dels alemanys que van rebre terres de
Caterina la Gran. El seu ídol? Una combinació de la pre
sènciadeNuréiev, la tècnicadeBaríxnikov i l’estildel seu
pare.“Sapaquells tretsasiàticsdeNuréiev?Doncselpare
procediad’allà”.Enelqueduraunprimerplatm’assaben
to que porta sempre una Leica a sobre, com Baríxnikov,
encara queno té interès a emularlo. Ell té clar que als 40
deixaràelball,“nonecessitol’aplaudimentiamésvullex
ploraraltrescampsen lavida”.Unmitemodern,vaja.
Però la bomba desmitificadora arriba quan em revela

que les fotos les penja a Instagramperquè així pot portar
una cosa semblant a un diari. Té 77.000 seguidors. “No
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Diari digital des de Roses, tota una Vila

Un moment del ple ordinari del mes d’agost de l’Ajuntament de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

El telèfon 900900120 ha atès

entre gener i juliol 5.631

trucades sobre situacions de

violència masclista

El vot de qualitat de l’alcaldessa
Montse Mindan aprova el Pla Local
de Joventut de Roses
Per ViladeRoses  /   30/08/2016  /   No Comentat

Després de dues votacions que reflectien 6 vots a favor, 6 en contra i 3 abstencions, el vot

de qualitat d’alcaldia va tirar endavant el Pla Local de Joventut

Per tenir dret a la subvenció

que atorga la Direcció

General de Joventut de la

Generalitat el Pla Local de

Joventut, PLJ, de Roses ha

d’estar aprovat pels plens

dels Ajuntaments. “I el

termini de presentació

s’acaba el 9 de setembre”,

va remarcar la regidora de

Joventut, Anna Jorquera.

I Roses ho va aprovar ahir

gràcies al vot de qualitat de

l’alcaldessa Montse Mindan.

Vot de qualitat de l’empat tècnic que  hi va haver després de dues votacions. 6 vots a favor de

Convergència (no hi era el regidor convergent Marc Danès) i Gent de Poble, 6 vots en contra

d’ERC, PSC (va faltar la portaveu socialista Olga Simarro) i Unió, i 3 abstencions per part del PP i

C’s, va obligar a l’alcaldessa ha fer ús del vot de qualitat per aprovarlo i optar a la subvenció.

La regidora d’ERC, Vero Medina, va argumentar la posició en contra del seu partit a l’assenyalar

que “el Pla Local de Joventut és el document marc que actua com eina per a fixar i generar les

polítiques de joventut d’un municipi, i no és pot presentar un document d’aquesta envergadura

amb tantes faltes d’ortografia i amb un redactat poc coherent”. I després d’enumerar els punts

que, segons ERC, el  PLJ hauria de prioritzar en benefici del jovent, Medina va assegurar que

“aquest document segueix prioritzant els mateixos programes i línies d’actuacions que l’anterior

Pla Local de Joventut. Un Pla que en aquests quatre anys no ha canviat ni millorat la vida dels

nostres joves, per tant, és un error tornar a redactar un Pla amb les mateixes directrius”.

La regidora republicana va proposar “deixar aquest Pla Local de Joventut sobre la taula per

millorar-lo entre tots ja que tenim temps fins el 9 de setembre per a presentar-lo al portal

EACAT amb un Decret d’Alcaldia i aprovarlo al ple de setembre”.

El regidor del PSC, Toni Rodríguez, després de felicitar a la regidora d’ERC per la seva exposició

va dir que “espero el debat perquè ens interessa a tots”. Els regidors del PP no van fer ús de la

paraula, mentre que el portaveu de C’s, José Manuel Álvarez va afirmar que “tots els grups haurien

de aportar les seves idees per millorar la vida de la nostra joventut”.

El portaveu d’Unió Municipal, José Antonio Valdera, va afirmar que “vull saber quins criteris ha

seguit l’Àrea de Joventut per tenir en consideració unes i descartarne d’altres, perquè considero

n’hi ha que són molt importants i no es tenen en compte, per tant no em sembla un Pla viable i

que pugui obtenir un bon resultat”.

Mindan va respondre que els criteris seguits han estat completament tècnics”.

Anna Jorquera va replicar als regidors de l’oposició afirmant que “quan dieu que hem de generar

un debat envers el jovent, encara estic esperant que algú de vosaltres vingui a la primera

assemblea de joves que es va fer uns quants mesos enrere, i excepte els companys d’ERC no va

venir ningú més”. Jorquera es va referir a l’assemblea jove que es va fer al CAR Jove el

passat mes de maig al CAR Jove i en la que també van assistir, segons va esmentar la regidora,

“els companys de Gent del Poble”, tot i que pertanyen a l’equip de govern.

Finalment, i després de preguntar al Secretari i aquest afirmés que es podria presentar un decret

d’alcaldia per presentarlo i aprovarlo al mes de setembre es va decidir passarho a votació, en la

que el vot de qualitat va decidir l’aprovació del Pla Local de Joventut de Roses.

Un Pla Local de Joventut que haurà de ser avaluat per la Direcció General de Joventut de la

Generalitat, que decidirà si és mereixedor d’obtenir la corresponent subvenció.
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Després de dues votacions que reflectien 6 vots a favor, 6 en contra i 3 abstencions, el vot

de qualitat d’alcaldia va tirar endavant el Pla Local de Joventut

Per tenir dret a la subvenció

que atorga la Direcció

General de Joventut de la

Generalitat el Pla Local de

Joventut, PLJ, de Roses ha

d’estar aprovat pels plens

dels Ajuntaments. “I el

termini de presentació

s’acaba el 9 de setembre”,

va remarcar la regidora de

Joventut, Anna Jorquera.

I Roses ho va aprovar ahir

gràcies al vot de qualitat de

l’alcaldessa Montse Mindan.

Vot de qualitat de l’empat tècnic que  hi va haver després de dues votacions. 6 vots a favor de

Convergència (no hi era el regidor convergent Marc Danès) i Gent de Poble, 6 vots en contra

d’ERC, PSC (va faltar la portaveu socialista Olga Simarro) i Unió, i 3 abstencions per part del PP i

C’s, va obligar a l’alcaldessa ha fer ús del vot de qualitat per aprovarlo i optar a la subvenció.

La regidora d’ERC, Vero Medina, va argumentar la posició en contra del seu partit a l’assenyalar

que “el Pla Local de Joventut és el document marc que actua com eina per a fixar i generar les

polítiques de joventut d’un municipi, i no és pot presentar un document d’aquesta envergadura

amb tantes faltes d’ortografia i amb un redactat poc coherent”. I després d’enumerar els punts

que, segons ERC, el  PLJ hauria de prioritzar en benefici del jovent, Medina va assegurar que

“aquest document segueix prioritzant els mateixos programes i línies d’actuacions que l’anterior

Pla Local de Joventut. Un Pla que en aquests quatre anys no ha canviat ni millorat la vida dels

nostres joves, per tant, és un error tornar a redactar un Pla amb les mateixes directrius”.

La regidora republicana va proposar “deixar aquest Pla Local de Joventut sobre la taula per

millorar-lo entre tots ja que tenim temps fins el 9 de setembre per a presentar-lo al portal

EACAT amb un Decret d’Alcaldia i aprovarlo al ple de setembre”.

El regidor del PSC, Toni Rodríguez, després de felicitar a la regidora d’ERC per la seva exposició

va dir que “espero el debat perquè ens interessa a tots”. Els regidors del PP no van fer ús de la

paraula, mentre que el portaveu de C’s, José Manuel Álvarez va afirmar que “tots els grups haurien

de aportar les seves idees per millorar la vida de la nostra joventut”.

El portaveu d’Unió Municipal, José Antonio Valdera, va afirmar que “vull saber quins criteris ha

seguit l’Àrea de Joventut per tenir en consideració unes i descartarne d’altres, perquè considero

n’hi ha que són molt importants i no es tenen en compte, per tant no em sembla un Pla viable i

que pugui obtenir un bon resultat”.

Mindan va respondre que els criteris seguits han estat completament tècnics”.

Anna Jorquera va replicar als regidors de l’oposició afirmant que “quan dieu que hem de generar

un debat envers el jovent, encara estic esperant que algú de vosaltres vingui a la primera

assemblea de joves que es va fer uns quants mesos enrere, i excepte els companys d’ERC no va

venir ningú més”. Jorquera es va referir a l’assemblea jove que es va fer al CAR Jove el

passat mes de maig al CAR Jove i en la que també van assistir, segons va esmentar la regidora,

“els companys de Gent del Poble”, tot i que pertanyen a l’equip de govern.

Finalment, i després de preguntar al Secretari i aquest afirmés que es podria presentar un decret

d’alcaldia per presentarlo i aprovarlo al mes de setembre es va decidir passarho a votació, en la

que el vot de qualitat va decidir l’aprovació del Pla Local de Joventut de Roses.

Un Pla Local de Joventut que haurà de ser avaluat per la Direcció General de Joventut de la

Generalitat, que decidirà si és mereixedor d’obtenir la corresponent subvenció.
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